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Orvos és Dopping ellenes Bizottság 2011 

 

Bizottság összeállítása: 

Elnök: Dr.Kokas Péter MESZ elnökségi tag 

Tagok: Dr.Lénárt Ágota Semmelweis Egy. Testnevelési Kar Psychológiai Tanszék vez. 

            Dr.Szabó Anita keret orvos 

            Dr.Rácz Levente Biomechanikus SE Testnevelési Kar Biomechanikai tanszék 

Ülések száma:2, de a bizottság folyamatos kapcsolatot tart. 

Célok:Válogatott keret tagjainak sport eű szűrésének,teljesítmény méréseinek szervezése,a keret 

tagok ill. szakembereik megkeresése esetén orvosi kezelés,tanács nyújtása ill. a kezelések 

megszervezése .Dopping ellenes tevékenység,felvilágosítás adása,holléti listák elkészíttetése 

,figyelemmel kisérése,FISA szak konferencián történő részvétel. 

Megvalósitás: Az OB céljai az időközben jelentősen csökkent források miatt nem tudta a nem egy 

közös helyen felkészülő válogatott kerettagok munkáját folyamatosan figyelni. A keret orvos 

félállású, amely nem teszi lehetővé a vidéki helyszínek folyamatos látogatását. A felkészítő 

szakemberektől rendszertelenül kaptuk a megkereséseket, így az előre nem tervezett vizsgálatok 

sokszor a keret orvos időben történő értesítése nélkül került elvégzésre. Az evezésben igen fontos 

ergometeres teljesítménymérések nem azon a helyszínen történtek, amely erre a legalkalmasabb lett 

volna, miután a teljesítménymérések körüli szakmai vita még mindig nem került nyugvó pontra, a 

MOB Orv. Bizottsága és az OSEI között. 

A keret tagok az anyagi forrásoktól függően kerültek vitaminnal, kiegészítő tápszerrel ellátásra. 

A MESZ forrás hiánya jelentősen érintette és érinti az Orv. Bizottságot is. Így biztosan nem 

kerülhetnek sorra a felkészülésben jelentős u.n pályamérések, amelyek céljaink között szerepeltek. 

Összefoglalva az megállapítható, hogy a jelenlegi Sport EŰ struktúra előnytelenül érinti a nagy 

terheléseket végző evezős sportolókat. A tervezett biomechanikai mérések a forrás hiány miatt 

további halasztást szenvedtek. A válogatott keretek, így az evezős keret tagok ellátása is ezt tükrözi. 

A hazai Sport EŰ rendszerének alapjaiban kell megújulnia ahhoz,hogy egy stratégiai elemnek 

tekintett sport megfelelő Sport EŰ támogatást kaphasson .Ennek tervezése részben a hazai EŰ 

átalakításával egy időben bár megkezdődött, de az új Sport EŰ struktúra egy év alatt biztosan nem 

alakítható ki. 

Dr.Kokas Péter 

elnök 

 


